



SIJIL IKHLAS COMPUTER COMPREHENSIVE PERILS TAKAFUL

SALAM SEJAHTERA DAN TERIMA KASIH

Kerana memilih Kami sebagai penyedia Takaful Komprehensif Peril Komputer Anda.

PENGENALAN

Peserta Takaful dan pihak Syarikat bersetuju bahawa:

1. Borang Cadangan ini akan termaktub dan menjadi asas kepada Sijil Takaful ini.
2. Peserta Takaful bersetuju untuk membayar Sumbangan Takaful seperti yang dinyatakan di dalam Jadual.
3. Borang Cadangan yang dilengkapkan dengan penuh dan benar, akan menjadi pra-syarat kepada sebarang tanggungan pihak Syarikat.
4. Perlindungan Takaful ini adalah tertakluk kepada terma-terma yang terkandung di dalam Sijil Takaful ini merangkumi peruntukan-peruntukan had kawasan dan tempoh perlindungan Takaful seperti yang dinyatakan di dalam Jadual.
5. Perkaitan di antara pihak Syarikat dengan Peserta Takaful di dalam Sijil Takaful ini, adalah tertakluk dan diterjemahkan mengikut Undang-undang Malaysia.

DEFINISI

Di bawah Sijil Takaful ini:

1. **“Pihak Syarikat”** adalah Takaful Ikhlas General Berhad, penggantinya atau pemegang serah hak.
2. **“Endorsmen”** bermaksud perubahan bertulis kepada terma-terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful yang ditunjukkan di dalam Jadual.
3. **“Akaun Pelaburan Risiko Am (GRIA)”** bermaksud Akaun di mana Sumbangan Takaful awal Peserta Takaful untuk produk Takaful Am dibuat.
4. **“Tempoh Takaful”** bermaksud Tempoh Takaful yang tertera di dalam Jadual.
5. **“Kerugian atau Kerosakan Fizikal”** yang bermaksud kepada apa-apa bentuk kerugian atau kerosakan secara tiba-tiba dan tidak diduga yang tidak dikecualikan secara spesifik.
6. **“Cadangan”** bermaksud Borang Cadangan yang telah ditandatangani oleh Peserta Takaful dan segala maklumat yang diberikan kepada pihak Syarikat oleh Peserta Takaful atau sesiapa yang bertindak bagi pihak Peserta Takaful.
7. **“Qard”** bermaksud kontrak pinjaman wang dimana peminjam bertanggungjawab untuk membayar balik jumlah yang sama kepada pemberi pinjaman.
8. **“Dana Risiko”** bermaksud kumpulan dana yang berasaskan kepada konsep Tabarru’ yang memberikan perlindungan dan pampasan bersama di kalangan Peserta-peserta Takaful.
9. **“Jadual”** bermaksud Jadual Sijil Takaful di mana kedua-dua butiran yang dilindungi dan Amaun Perlindungan dinyatakan.
10. **“Amaun Perlindungan”** bermaksud jumlah yang Peserta Takaful telah melindungi ke atas harta Peserta Takaful seperti yang ditunjukkan di dalam Jadual

11. **“Tabarru’** “bermaksud derma bagi tujuan perpaduan dan kerjasama di kalangan peserta-peserta Takaful dan akan digunakan untuk membantu Peserta Takaful yang ditimpa musibah. Di dalam konteks pihak Syarikat, Tabarru’ akan diperuntukan ke dalam Dana Risiko.
12. **“Takaful”** bermaksud suatu skim berasaskan persaudaraan, perpaduan dan bantuan bersama yang menyediakan pertolongan dan bantuan kewangan kepada Peserta Takaful jika diperlukan yang dengannya Peserta Takaful sama-sama bersetuju untuk memberi Sumbangan Takaful bagi maksud itu.
13. **“Perniagaan Takaful”** bermaksud urusan niaga berkaitan dengan pentadbiran, pengurusan dan operasi Dana Takaful bagi pihak Peserta Takaful yang melibatkan elemen-elemen seperti pelaburan, simpanan dan transaksi tuntutan dan Retakaful dan frasa yang merujuk kepada menjalankan Perniagaan Takaful termasuk semua atau apa juga aktiviti yang ditetapkan di dalam perenggan 5(4)(a) Akta Perkhidmatan Kewangan Islam 2013.
14. **“Sijil Takaful”** bermaksud terdiri daripada semua Borang Cadangan dan Jadual yang dilampirkan bersama dengan Sijil Takaful ini hendaklah menjadi pelengkap antara satu sama lain.
15. **“Sumbangan Takaful”** bermaksud sebarang jumlah yang perlu dibayar oleh Peserta Takaful yang dikehendaki oleh pihak Syarikat untuk menyertai pelan Takaful.
16. **“Peserta Takaful”** bermaksud individu yang tertera namanya di dalam Jadual sebagai “Peserta Takaful”.
17. **“Wakalah”** merujuk kepada kontrak di mana satu pihak, sebagai prinsipal (*muwakkil*) membenarkan pihak lain sebagai ejen (*wakil*) untuk melaksanakan tugas tertentu dalam hal-hal yang boleh diwakilkan, dengan atau tanpa mengenakan bayaran. Di dalam konteks pihak Syarikat, Kami dilantik sebagai ejen (*wakil*) untuk melaksanakan Perniagaan Takaful, dan fi Wakalah (*Ujrah*) akan dibayar kepada pihak Syarikat.
18. **“Waranti”** bermaksud sekatan atau kewajipan yang dikenakan terhadap Peserta Takaful di dalam Sijil Takaful. Pemungkaran waranti akan melayakkan pihak Syarikat untuk menolak tuntutan Peserta Takaful terhadap kerugian atau kerosakan atau liabiliti.

FASAL MELINDUNGI

SIJIL TAKAFUL INI MENJADI SAKSI BAHAWA tertakluk kepada terma-terma, pengecualian dan syarat-syarat yang terkandung di dalam ini atau melalui Endorsmen dengannya, pihak Syarikat akan mengganti rugi Peserta Takaful berkenaan dengan Kerugian atau Kerosakan Fizikal yang berlaku dalam Tempoh Takaful yang dinyatakan selepas ini.

KEWAJIPAN PENDEDAHAN

Kewajipan pendedahan ini adalah berlainan untuk Sijil Takaful Pengguna dan untuk Sijil Takaful Komersial. Keduanya dinyatakan berasingan seperti di bawah:

A. Kontrak Takaful Pengguna

Apabila Anda telah memohon Takaful ini sepenuhnya untuk tujuan yang tidak berkaitan dengan perdagangan, perniagaan atau profesion Anda, Anda mempunyai kewajipan untuk mengambil langkah yang munasabah untuk tidak membuat salah nyataan dalam menjawab soalan yang terdapat dalam Borang Cadangan (atau semasa Anda memohon Takaful ini) iaitu Anda perlu menjawab soalan dengan penuh dan tepat. Kegagalan dalam mengambil langkah munasabah dalam menjawab soalan-soalan boleh mengakibatkan pembatalan kontrak Takaful Anda, keengganan atau pengurangan ganti rugi Anda, perubahan terma atau penamatan kontrak Takaful Anda selaras dengan remedi di Jadual 9 Akta Perkhidmatan Kewangan Islam 2013. Anda juga dikehendaki mendedahkan perkara-perkara lain yang akan mempengaruhi keputusan pihak Kami dalam menerima risiko dan menentukan kadar dan terma yang akan dikenakan.

Anda juga mempunyai kewajipan untuk memberitahu Kami dengan serta-merta jika pada bila-bila masa selepas kontrak Takaful Anda ditandatangani, diubah atau diperbaharui dengan Kami, apa-apa maklumat yang diberikan di dalam Borang Cadangan (atau semasa Anda memohon Takaful ini) tidak tepat atau telah berubah.

B. Kontrak Takaful Komersial

Apabila Anda telah memohon untuk Takaful ini sepenuhnya untuk tujuan yang berkaitan dengan perdagangan, perniagaan atau profesion Anda, Anda berkewajipan untuk mendedahkan apa-apa perkara yang Anda tahu yang boleh mempengaruhi keputusan Kami dalam menerima risiko dan menentukan kadar dan terma yang akan dikenakan, dan apa-apa perkara seorang yang munasabah patut tahu sebagai relevan yang boleh menyebabkan pembatalan kontrak Takaful, keengganan atau pengurangan tuntutan, perubahan terma atau penamatan kontrak Takaful Anda.

Anda juga mempunyai kewajipan untuk segera memberitahu Kami sekiranya setelah kontrak Takaful Anda dimeterai, diubah atau diperbaharui dengan Kami, apa-apa maklumat yang dinyatakan dalam Borang Cadangan (atau ketika Anda memohon Takaful ini) tidak tepat atau telah berubah.

PERUNTUKAN AM

1. Sekiranya berlaku Kerugian atau Kerosakan Fizikal seperti yang dilindungi oleh Sijil Takaful ini dan jika tiada notis bertulis oleh pihak Syarikat atau Peserta Takaful yang bertentangan dengan jumlah perlindungan Takaful dibatalkan oleh pembekuan atau kerosakan, secara automatik akan dikembalikan semula dari tarikh berlakunya Peserta Takaful mengaku berjanji untuk membayar Sumbangan Takaful yang perlu sebagaimana yang dikehendaki bagi kemasukan semula dari tarikh itu.
2. Pihak Syarikat tidak bertanggungjawab di bawah Sijil Takaful ini untuk pemeriksaan berkala atau untuk ujian berkala mana-mana pemasangan.

JADUAL (Sambungan)

Disertakan bersama dan menjadi sebahagian daripada Sijil Takaful

SEKSYEN 1 – PEMASANGAN

Pemasangan milik Peserta Takaful atau untuk mana-mana Peserta Takaful yang bertanggungjawab

No. Item	Keterangan Item dan No. Pembuat	Amaun Perlindungan
----------	---------------------------------	--------------------

"Seperti Jadual yang dilampirkan"

Ekses ini "sebagaimana yang dinyatakan dalam Jadual" menjadi amaun pertama setiap tuntutan. Walau bagaimanapun, ekses ini tidak diberikan kepada tuntutan yang disebabkan oleh kilat atau letupan.

Keseluruhan Amaun Perlindungan Tertakluk kepada Purata

SEKSYEN 2 – REKOD SISTEM KOMPUTER

Rekod sistem komputer milik Peserta Takaful atau untuk mana-mana Peserta Takaful bertanggungjawab. Penggantian bahan yang tidak digunakan bersama-sama dengan kos pengembalian semula maklumat yang terkandung di dalamnya atau di atasnya.

No. Item	Keterangan Item dan No. Pembuat	Amaun Perlindungan
----------	---------------------------------	--------------------

"Seperti Jadual yang dilampirkan"

Ekses ini "seperti yang dilampirkan dalam Jadual" menjadi amaun pertama setiap tuntutan. Walau bagaimanapun, ekses ini tidak diberikan kepada tuntutan yang disebabkan oleh kilat atau letupan.

Keseluruhan Amaun Perlindungan Tertakluk kepada Purata

SEKSYEN 3 – KERUGIAN TURUTAN

No.Item	Keterangan Item dan No. Pembuat	Amaun Perlindungan
---------	---------------------------------	--------------------

"Seperti Jadual yang dilampirkan"

Ekses ini "seperti yang dilampirkan dalam Jadual" menjadi setiap tuntutan.

Keseluruhan Amaun Perlindungan Tertakluk kepada Purata

SPESIFIKASI 1

Disertakan bersama dan menjadi sebahagian daripada Sijil Takaful

SEKSYEN 1 - PEMASANGAN

Pihak Syarikat bersetuju bahawa sekiranya berlaku Kerugian Fizikal atau Kerosakan kepada mana-mana bahagian pemasangan yang dinyatakan di dalam Jadual di mana semasa dalam situasi dari apa-apa sebab selain daripada yang dikecualikan secara spesifik, pihak Syarikat akan membayar ganti rugi kepada Peserta Takaful berhubung dengan kerugian atau kerosakan dengan pembayaran atau atas pilihan Syarikat dengan pembaikan, pengembalian semula atau penggantian.

Liabiliti pihak Syarikat di sepanjang mana-mana Tempoh Takaful tidak boleh melebihi:

1. berkenaan dengan setiap item Amaun Perlindungan seperti yang ditunjukkan di dalam Jadual
2. berkenaan dengan keseluruhan Amaun Perlindungan semua kerugian atau kerosakan

Modal Tambahan

Perlindungan Takaful oleh Seksyen ini diperluaskan (tertakluk kepada had sebanyak sepuluh (10) peratus daripada Amaun Perlindungan atau RM 20,000.00 yang mana yang kurang) meliputi penambahan, pemasangan seperti (tetapi bukan kenaikan nilai) yang dibuat selepas permulaan Tempoh Takaful difahami bahawa Peserta Takaful akan mengisytiharkan kepada pihak Syarikat suku nilai pernyataan dan mengambil kira masa penggunaan penambahan tersebut dan membayar Sumbangan Takaful tambahan itu yang dikira dari masa penggunaan. Jumlah yang diisytiharkan sedemikian hendaklah dicampurkan kepada Amaun Perlindungan itu dengan membuat endorsmen sejurus peruntukan fasal ini dinyatakan semula secara penuh.

Juga Syarikat akan membayar Pembersihan Puing

Kos yang ditanggung dalam pembersihan puing pemasangan disebabkan oleh kehilangan atau kerosakan yang dilindungi oleh Seksyen liabiliti pihak Syarikat yang terhad kepada sepuluh peratus daripada jumlah yang boleh lindung kerugian atau kerosakan atau RM3,000.00 yang mana yang kurang.

Pembaikan Sementara dan/atau Kos Penyegeraan

Kos yang bertanggung akibat daripada membuat pembaikan sementara dan/atau mempercepatkan penggantian atau pembaikan yang dilindungi oleh Seksyen DENGAN SYARAT kos tersebut yang tidak boleh diperolehi semula di bawah Seksyen 3 Sijil Takaful ini atau mana-mana perlindungan Takaful lain dalam kepentingan Peserta Takaful. Liabiliti pihak Syarikat terhad kepada lima puluh peratus daripada jumlah kerugian yang boleh dilindungi atau kerosakan atau RM5,000.00 yang mana-mana yang kurang.

Langkah-langkah yang di ambil untuk Mengelakkan berlakunya Kerugian atau Kerosakan

Kos yang ditanggung oleh Peserta Takaful dalam mengambil langkah-langkah munasabah untuk mengelak ataupun mengurangkan kerugian atau kerosakan yang akan berlaku atau yang dilindungi oleh Seksyen ini dengan syarat bahawa:

- a) kerugian atau kerosakan yang akan berlaku tidak berpunca daripada apa-apa sebab yang boleh diramal secara munasabah dan kerugian atau kerosakan adalah hasil semulajadi yang dijangka.
- b) pihak Syarikat berpuas hati bahawa kerugian atau kerosakan telah dielakkan atau dikurangkan akibat daripada langkah-langkah yang diambil.

Sentiasa tertakluk kepada jumlah boleh diperolehi semula yang terhad kepada jumlah kerugian atau kerosakan yang dielakkan atau dikurangkan yang dikira selaras dengan terma Seksyen 1 dan sentiasa terhad kepada Amaun Perlindungan.

PENGECUALIAN KHAS UNTUK SEKSYEN 1 - PEMASANGAN

Pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab terhadap:

1. Jumlah pertama bagi setiap satu kerugian dinyatakan sebagai ekses di dalam Jadual; jika lebih daripada satu barang yang hilang atau rosak dalam masa yang sama Peserta Takaful tidak akan dipanggil untuk menanggung lebih daripada jumlah tertinggi yang diguna pakai kepada mana-mana perkara.
2. Kerugian atau kerosakan yang boleh diperolehi di bawah perjanjian.
3. Kos pengubahsuaian atau pembaikan kegagalan reka bentuk bahan atau buatan tetapi perlindungan Takaful adalah diguna pakai kepada kerosakan yang timbul akibat kerosakan tersebut.
4. Kos pelarasan atau pembetulan atau kekacauan melainkan oleh kerosakan yang diliputi di sini.
5. Kerugian turutan atau kerosakan untuk setiap item yang diisytiharkan.

SPESIFIKASI 2

Disertakan bersama dan menjadi sebahagian daripada Sijil Takaful

SEKSYEN 2 – REKOD SISTEM KOMPUTER

Pihak Syarikat bersetuju pada masa berlakunya Kerugian Fizikal atau Kerosakan mana-mana bahagian rekod sistem komputer yang dinyatakan di dalam Jadual daripada sebarang sebab selain daripada yang dikecualikan secara spesifik semasa:

- (a) dalam Situasi,
- (b) dalam Perjalanan,
- (c) satu pemasangan alternatif untuk memproses dengan syarat kehilangan atau kerosakan telah berlaku adalah atau boleh menjadi subjek pembayaran di bawah Seksyen 1 dan mencegah penggunaan pemasangan untuk pemprosesan.

Pihak Syarikat akan membayar ganti rugi kepada Peserta Takaful berhubung dengan kerugian atau kerosakan sedemikian melalui bayaran atau atas pilihan pihak Syarikat sama ada pembaikan, pengembalian semula atau penggantian.

Liabiliti pihak Syarikat sepanjang mana-mana satu Tempoh Takaful tidak boleh melebihi:

1. berkenaan dengan setiap perkara Amaun Perlindungan yang ditunjukkan bertentangan dengannya dalam Jadual.

- berkenaan dengan semua kehilangan atau kerosakan keseluruhan Amaun Perlindungan.

Pengembalian semula maklumat Pengembalian semula maklumat di dalam atau ke atas rekod sistem komputer mungkin terkesan dalam bentuk-bertarikh menyediakan sentiasa bahawa kos yang ditanggung dan dengan itu tidak melebihi bahawa pengembalian semula dalam bentuk yang sedia ada pada masa kerugian atau kerosakan.

Modal Tambahan Perlindungan Takaful dalam Seksyen ini diperluaskan (tertakluk kepada had sepuluh (10) peratus daripada Amaun Perlindungan atau RM 5,000.00 yang mana yang kurang) termasuk tambahan kepada rekod sistem komputer (tetapi tiada kenaikan nilai) yang dibuat selepas permulaan Tempoh Takaful berkuat kuasa telah difahami bahawa Peserta Takaful akan mengisytiharkan kepada Syarikat suku nilai yang dinyatakan dan masa mengambil kira menggunakan Tambahan itu dan membayar baginya Sumbangan Takaful tambahan yang dikira dari masa yang mengambil kira penggunaan. Jumlah yang diisytiharkan sedemikian hendaklah dicampurkan kepada Amaun Perlindungan itu dengan membuat endorsmen dengan itu peruntukan-peruntukan ini fasal tambahan modal akan dikembalikan semula.

Waranti Dijamin bahawa langkah berjaga-jaga yang sedia ada atau dipersetujui pada permulaan perlindungan Takaful ini untuk melindungi dan mengekalkan rekod sistem komputer dan maklumat yang terkandung di dalamnya atau berhubung dengannya hendaklah dikekalkan dan dipatuhi pada setiap masa.

PENGECUALIAN KHAS UNTUK SEKSYEN 2 – SISTEM REKOD KOMPUTER

Pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab berkenaan dengan:

- Amaun pertama setiap kerugian yang dinyatakan sebagai ekses di dalam Jadual.
- Kehilangan atau pemalsuan maklumat pada rekod sistem komputer:
 - manakala yang dipasang di dalam atau pada mana-mana mesin untuk kegunaan atau pemprosesan melainkan kerana Kehilangan atau Kerosakan Fizikal yang adalah atau boleh menjadi sama ada perkara perlindungan Takaful di bawah Seksyen 1 atau dikecualikan daripada perlindungan Takaful semata-mata oleh operasi Pengecualian 2 Seksyen 1.
 - disebabkan oleh kerosakan dalam mana-mana rekod sistem komputer itu.
- Kerosakan media data atau program-program kecuali akibat secara langsung daripada Kerugian Fizikal atau Kerosakan pada harta.
- Kerugian atau kerosakan kepada rekod sistem komputer selepas tamat tempoh dua (2) bulan dari berlakunya kejadian melainkan jika tertakluk kepada tindakan yang belum selesai atau penimbangtaraan.
- Kerugian turutan atau kerosakan apa-apa jenis atau perihalan.

SPESIFIKASI 3

Dilampirkan dan menjadi sebahagian daripada Sijil Takaful

SEKSYEN 3 – KERUGIAN TURUTAN

Pihak Syarikat bersetuju bahawa sekiranya perniagaan terganggu atau dicampur tangan akibat kemalangan, pihak

Syarikat berkenaan dengan setiap item spesifikasi akan membayar kepada Peserta Takaful jumlah kerugian akibat daripada gangguan dalam selaras dengan peruntukan-peruntukan yang terkandung di dalamnya.

Dengan syarat bahawa pada sedikit kesan pada mana-mana yang berlaku kemalangan hendaklah berkuatkuasa perlindungan Takaful yang meliputi kepentingan Peserta Takaful dalam harta itu pada situasi terhadap kemalangan itu dan pembayaran itu telah dibuat atau liabiliti yang diterima di bawah Takaful atau membetulkan kemalangan itu tidak akan bertemu di bawah terma perjanjian.

PENGECUALIAN KHAS UNTUK SEKSYEN 3 – KERUGIAN TURUTAN

Pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab berkenaan dengan:

1. Mana-mana akibat daripada kecacatan reka bentuk, bahan atau buatan tetapi perlindungan Takaful hendaklah diguna pakai akibat daripada mana-mana kemalangan yang timbul daripada kecacatan tersebut.
2. Mana-mana akibat daripada pemberhentian fungsi biasa dari mana-mana bahagian pemasangan adalah disebabkan semata-mata untuk keperluan bagi memperbaiki atau membetulkan kekacauan.
3. Mana-mana akibat daripada gangguan atau campur tangan perniagaan yang disebabkan oleh mogok, dipenjar, pengeluaran atau buruh atau tindakan perindustrian lain atau oleh pekerja pihak berkuasa bekalan elektrik.
4. Apa-apa tuntutan di bawah Seksyen ini selepas habis tempoh:
 - (a) satu (1) tahun dari tempoh indemniti akhir jika kemudian,
 - (b) tiga (3) bulan dari tarikh di mana pembayaran dibuat atau liabiliti diakui oleh pihak Syarikat yang melindungi kerugian atau kerosakan yang membawa kepada tuntutan tersebut,

melainkan jika tuntutan itu tertakluk kepada tindakan yang belum selesai atau penimbangtaraan.

TAFSIRAN SEKSYEN 3

Kemalangan bermaksud gangguan fungsi-fungsi normal bagi pemasangan melalui apa-apa kerugian atau kerosakan kepada pemasangan atau pemasangan pembangunan perumahan atau rekod sistem komputer yang digunakan berkaitan dengan pemasangan yang berlaku semasa situasi itu dan tidak dinyatakan secara khusus di bawah ini.

SPESIFIKASI 3A

Dilampirkan dan menjadi sebahagian daripada Sijil Takaful

No. Item **ATAS HASIL**

Amaun Perlindungan

Perlindungan Takaful di bawah perkara ini adalah terhad kepada kerugian hasil dan peningkatan dalam kos kerja dan amaun yang perlu dibayar sebagai ganti rugi di bawahnya hendaklah:

- (a) berkenaan KEHILANGAN HASIL:

Amaun hasil semasa tempoh indemniti akibat kemalangan, kekurangan segera hasil standard,

- (b) berkenaan KENAIKAN DALAM KOS KERJA:

Perbelanjaan tambahan yang perlu dan patut ditanggung untuk satu tujuan iaitu mengelak atau mengurangkan kerugian hasil tetapi untuk perbelanjaan itu akan berlaku semasa tempoh indemniti kesan daripada kemalangan tetapi tidak melebihi amaun pengurangan hasil yang dengan itu dielakkan, kurang apa-apa jumlah yang disimpan dalam

tempoh indemniti berkenaan dengan caj dan perbelanjaan itu keluar perniagaan yang perlu dibayar hasil yang boleh terhenti atau dikurangkan akibat kemalangan.

Definisi

Tempoh indemniti dan lebih masa

Tempoh yang bermula "seperti yang dinyatakan dalam Jadual" jam selepas berlakunya kemalangan dan berakhir tidak lewat daripada, "seperti yang dinyatakan dalam Jadual" bulan selepas berlakunya kejadian itu di mana keputusan perniagaan akan terjejas akibat kemalangan.

Hasil: Wang yang dibayar atau perlu dibayar kepada Peserta Takaful berkenaan dengan kerja yang dilakukan dan perkhidmatan yang diberikan dalam kursus perniagaan pada Premis ini.

(a) Hasil Standard

Hasil dalam tempoh itu dalam trend Perniagaan dua belas (12) bulan sebaik sebelum tarikh kemalangan yang sepadan dengan tempoh indemniti) Untuk pelarasan yang sewajarnya dibuat sebagaimana yang perlu untuk memperuntukan trend perniagaan dan untuk memvariasikan atau hal keadaan khas yang menjejaskan perniagaan sama ada sebelum atau selepas kemalangan atau yang akan menjejaskan perniagaan walaupun kemalangan tidak berlaku supaya angka itu diselaraskan mewakili

(b) Hasil Tahunan

Hasil sepanjang dua belas (12) bulan sebaik sebelum tarikh kemalangan.) dilaksanakan keputusan yang kemalangan telah diperolehi semasa tempoh yang relatif selepas kemalangan.

Peruntukan-peruntukan Khas

1. Sekiranya hasil berkenaan dengan tahun kewangan yang paling hampir serentak dengan mana-mana Tempoh Takaful yang kurang daripada Amaun Perlindungan ke atasnya, pulangan Sumbangan Takaful berkadaran pro-rata bersih melebihi lima puluh (50) peratus daripada Sumbangan Takaful yang dibayar pada Amaun Perlindungan bagi Tempoh Takaful akan dibuat berdasarkan perbezaan. Jika mana-mana kemalangan itu telah berlaku yang membawa kepada tuntutan di bawah Sijil Takaful ini kembali itu hendaklah dibuat berdasarkan hanya kepada perbezaan yang dinyatakan kerana tidak disebabkan oleh sebarang kemalangan.
2. Jika semasa perkhidmatan tempoh indemniti diberikan di tempat lain selain daripada situasi itu untuk manfaat perniagaan sama ada oleh Peserta Takaful atau oleh orang lain bagi pihak Peserta Takaful wang yang dibayar atau kena bayar berkenaan dengan perkhidmatan tersebut boleh dibawa ke dalam akaun hasil semasa tempoh indemniti.
3. Jika Amaun Perlindungan di bawah ini adalah kurang daripada hasil tahunan (atau meningkat berkadaran beberapa daripadanya di mana tempoh tanggungan maksimum melebihi dua belas (12) bulan), amaun yang perlu dibayar hendaklah dikurangkan secara bersekadar.
4. Adalah dengan ini diisytiharkan dan dipersetujui bahawa pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab di bawah Seksyen ini untuk perbelanjaan berkaitan dengan penggantian rekod sistem komputer atau kos pengembalian semula maklumat yang terkandung di dalamnya atau di atasnya.

SPESIFIKASI 3B

Dilampirkan dan membentuk sebahagian kepada Sijil Takaful

No. Item

Amaun Perlindungan

ATAS KEUNTUNGAN KASAR

Perlindungan Takaful di bawah perkara ini adalah terhad kepada kerugian kepada keuntungan kasar disebabkan oleh pengurangan dalam perolehan dan peningkatan dalam kos kerja dan amaun yang perlu dibayar sebagai gantirugi di bawahnya hendaklah:

- (a) berkenaan dengan PENGURANGAN DALAM PEROLEHAN:

Jumlah yang dihasilkan dengan menggunakan kadar keuntungan kasar kepada amaun perolehan semasa tempoh indemniti akibat kemalangan yang mengurangkan perolehan piawai,

- (b) berkenaan KENAIKAN DALAM KOS KERJA:

perbelanjaan tambahan yang perlu dan patut ditanggung untuk satu tujuan iaitu mengelakkan atau mengurangkan pengurangan dalam perolehan tetapi untuk perbelanjaan yang berlaku dalam tempoh indemniti akibat kemalangan tetapi tidak melebihi jumlah yang dihasilkan dengan menggunakan kadar keuntungan kasar terhadap jumlah pengurangan yang dengan itu dielakkan,

ditolak apa-apa jumlah wang yang disimpan dalam tempoh indemniti berkenaan dengan caj dan perbelanjaan perniagaan yang dibayar daripada keuntungan kasar yang boleh terhenti atau dikurangkan akibat kemalangan,

Definisi

Keuntungan Kasar

Jumlah yang mana jumlah nilai perolehan dan nilai stok penutupan melebihi jumlah nilai stok pembukaan dan jumlah perbelanjaan kerja ditentukan. Nilai stok pembukaan dan penutup hendaklah diperolehi mengikut kaedah perakaunan biasa Peserta Takaful, peruntukan wajar dibuat untuk susut nilai.

Perbelanjaan Kerja Tertentu

1. 100% Pembelian (tolak diskaun yang diterima)
- 2.
- 3.
- 4.

Nota: Kata-kata dan ungkapan yang digunakan dalam takrif ini hendaklah mempunyai erti yang biasanya dilampirkan kepada mereka dalam buku dan akaun Peserta Takaful.

Wang (tolak diskaun dibenarkan) yang telah dibayar atau perlu dibayar kepada Peserta Takaful bagi barang-barang yang dijual dan dihantar dan bagi perkhidmatan yang diberikan jika kursus perniagaan di Premis.

Tempoh indemniti dan Lebihan Masa

Tempoh yang bermula "sebagaimana yang dinyatakan dalam Jadual" jam selepas berlakunya kemalangan dan berakhir tidak lewat daripada "sebagaimana yang dinyatakan dalam Jadual" bulan selepas berlakunya kejadian itu di mana keputusan Perniagaan akan terjejas akibat kemalangan.

- (a) **Kadar Keuntungan Kasar**

Kadar keuntungan kasar yang)
diperolehi pada jumlah dagangan)
di sepanjang tahun kewangan)
sebaik sebelum tarikh)

Mana-mana pelarasan yang sewajarnya hendaklah
dibuat sebagaimana yang perlu untuk mengadakan
peruntukan bagi trend perniagaan dan untuk variasi
atau keadaan khas yang mempengaruhi perniagaan

- kemalangan.) sama ada sebelum atau selepas kemalangan atau
) yang akan menjejaskan perniagaan telah
(b) Perolehan Piawai) kemalangan tidak berlaku jubin yang angka yang
 Perolehan dalam tempoh dua) diselaraskan itu hendaklah mewakili seberapa hampir
 belas (12) bulan sebaik sebelum) yang boleh semunasabahnya praktik keputusan yang
 tarikh kemalangan yang sepadan) tetapi kemalangan telah diperolehi semasa tempoh
 dengan tempoh indemniti.) yang relatif mengubah kemalangan.

Perolehan Tahunan

Peserta Takaful akan mampu untuk mendapatkan Jumlah dagangan tetapi kemalangan dalam tempoh dua belas (12) bulan sebaik sebelum tarikh apabila perniagaan tidak lagi terjejas atau apabila tamat tempoh indemniti, yang mana berlaku dahulu.

Kekurangan Perolehan

Jumlah perolehan dalam tempoh hendaklah, akibat kemalangan, sedikit kekurangan bahagian perolehan piawai yang berkaitan dengan tempoh itu.

Peruntukan-peruntukan Khas

1. Sekiranya dalam keuntungan kasar yang diperolehi pada tahun kewangan yang paling hampir serentak dengan mana-mana tempoh Takaful, (perkadaran meningkat di mana tempoh maksimum Indemniti melebihi dua belas (12) bulan) seperti yang disahkan oleh Juruaudit Peserta Takaful, menjadi kurang daripada Amaun Perlindungan atasnya, pulangan Sumbangan Takaful berkadaran pro-rata yang tidak melebihi lima puluh (50) peratus dan Sumbangan Takaful yang dibayar atas Amaun Perlindungan bagi Tempoh Takaful akan dibuat mengikut perbezaan, jika mana-mana kemalangan itu telah berlaku, yang membawa kepada tuntutan di bawah Sijil Takaful ini penyata itu hendaklah dibuat mengikut perbezaan tersebut kerana ia bukan disebabkan oleh kemalangan itu.
2. Jika semasa perkhidmatan tempoh indemniti perlu diberikan di tempat lain yang mana situasi untuk manfaat perniagaan sama ada oleh Peserta Takaful atau oleh orang lain bagi pihak Peserta Takaful wang yang dibayar atau kena bayar berkenaan perkhidmatan itu akan dibawa masuk ke dalam akaun dalam mengira perolehan semasa tempoh indemniti.
3. Jika Amaun Perlindungan di bawah ini adalah kurang daripada jumlah yang dihasilkan dengan menggunakan kadar keuntungan kasar perolehan tahunan (berkadar peningkatan berganda itu di mana tempoh maksimum Indemniti melebihi dua belas bulan), amaun yang perlu dibayar hendaklah dikurangkan secara berkadar.
4. Dengan ini diisytiharkan dan dipersetujui bahawa pihak Syarikat tidak bertanggungjawab di bawah Seksyen ini untuk perbelanjaan yang berkaitan dengan penggantian rekod sistem komputer atau kos pengembalian semula maklumat yang terkandung di dalamnya atau di atasnya.

SPESIFIKASI 3C

Disertakan bersama dan menjadi sebahagian daripada Sijil Takaful

No. Item

Amaun Perlindungan

KE ATAS KOS TAMBAHAN KERJA

Perlindungan Takaful di bawah perkara ini adalah terhad untuk perbelanjaan tambahan yang munasabah yang ditanggung dalam usaha untuk meminimumkan sebarang gangguan atau campur tangan seperti yang disebut terdahulu terhadap perniagaan semasa tempoh indemniti tetapi tidak termasuk perbelanjaan tambahan semua yang berkaitan dengan penggantian rekod sistem komputer atau kos pengembalian semula maklumat yang terkandung di dalamnya atau di atasnya kurang daripada apa-apa jumlah wang yang disimpan dalam tempoh indemniti yang

berkenaan dengan caj dan perbelanjaan perniagaan yang boleh terhenti atau dikurangkan akibat kemalangan.

Definisi

Tempoh Indemniti

Tempoh yang bermula dengan berlakunya kemalangan dan berakhir tidak lewat daripadabulan selepas berlakunya kejadian itu di mana keputusan perniagaan akan terjejas akibat kemalangan.

Peruntukan-peruntukan Khas

1. Adalah dengan ini diisytiharkan dan dipersetujui bahawa liabiliti pihak Syarikat di bawah ini tidak boleh melebihi Amaun Perlindungan bagi setiap bulan, atau sebahagian daripada sesuatu bulan daripada tempoh indemniti.
2. Pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab untuk kerugian akibat daripada denda atau gantirugi kerana melanggar kontrak, lewat atau tidak menurut perintah atau kehilangan bonus atau bagi apa-apa penalti.
3. Adalah dengan ini diisytiharkan dan dipersetujui bahawa pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab di bawah Sijil Takaful ini bagi jumlah pertama.....untuk kerugian yang disebabkan oleh kemalangan yang pertama.

SPESIFIKASI 3D

Disertakan bersama dan menjadi sebahagian daripada Sijil Takaful

No. Item

Amaun Perlindungan

KE ATAS CAJ JURUAUDIT

Perlindungan Takaful di bawah item ini dihadkan kepada yang perlu dibayar yang munasabah oleh Peserta Takaful kepada Juruaudit mereka untuk menghasilkan dan mengesahkan mana-mana butir-butir atau perkara-perkara yang terkandung dalam buku akaun Peserta Takaful atau buku perniagaan yang lain atau dokumen atau apa-apa bukti-bukti lain, maklumat atau bukti sebagaimana yang dikehendaki oleh pihak Syarikat berkaitan dengan pengesahan tuntutan di bawah Seksyen 3 Sijil Takaful ini mengikut Syarat 5(d) Sijil Takaful ini.

SYARAT-SYARAT

Borang Cadangan termasuk semua Borang Cadangan dan Jadual berikutnya yang dilampirkan hendaklah dibaca bersama-sama dan hendaklah menjadi pelengkap Sijil Takaful ini. Mana-mana perkataan atau ungkapan yang mempunyai maksud tertentu dan telah disertakan di dalam mana-mana bahagian Borang Cadangan, di dalam Jadual, atau Sijil Takaful ini hendaklah membawa makna yang sama apabila ia tercatat.

Dalam menjalankan mandat yang diberikan oleh Peserta Takaful, mungkin wujud satu keperluan bagi pihak Syarikat untuk mendapatkan perkhidmatan pihak ketiga. Justeru, Peserta Takaful bersetuju membenarkan pihak Syarikat mendapatkan perkhidmatan daripada pihak ketiga untuk tujuan dan kepentingan peserta dan Perniagaan Takaful.

1. KEPATUHAN DAN KETEPATAN TERHADAP SYARAT-SYARAT.

Mematuhi dan memenuhi terma-terma, syarat-syarat, dan Endorsmen yang terkandung di dalam Sijil Takaful setakat mana ia berkaitan dengan sebarang perkara yang perlu dilaksanakan atau dipatuhi oleh Peserta Takaful adalah tanggungjawab Peserta Takaful, dan ketelusan di dalam pernyataan mahupun perakuan di dalam Borang Cadangan menjadi pra-syarat untuk sebarang pembayaran pampasan oleh pihak Syarikat.

2. TUGAS PESERTA TAKAFUL

Peserta Takaful hendaklah:

- (a) memberi notis kepada pihak Syarikat dalam masa yang munasabah bagi apa-apa perubahan material dalam perniagaan atau situasi dan hendaklah membayar apa-apa Sumbangan Takaful tambahan yang diperlukan oleh pihak Syarikat daripada akibat itu.
- (b) dengan perbelanjaannya sendiri mengambil semua langkah berjaga-jaga yang munasabah untuk mengelakkan kemalangan dan mengekalkan keadaan mana-mana harta yang dinyatakan di dalam Jadual supaya cekap dan mematuhi sebarang keperluan berkanun dan cadangan pengeluar.
- (c) menunaikan segala kewajipan yang dikenakan ke atas Peserta Takaful di bawah perjanjian.

3. HAK UNTUK MEMASUKI

Pegawai Syarikat hendaklah pada setiap masa yang munasabah mempunyai hak akses kepada premis di mana terletaknya pemasangan itu.

4. PENGUBAHAN ATAU PENGUBAHSUAIAN

Pihak Syarikat hendaklah diberitahu mengenai apa-apa pengubahsuaian, atau tambahan untuk item dilindungi dan atau mana-mana cadangan pelepasan daripada keadaan bekerja yang biasa dan jika apa-apa pengubahsuaian dibuat atau arus maksimum tekanan di mana item yang dilindungi direka bentuk untuk beroperasi atau mana-mana maksimum yang lebih rendah ditetapkan oleh pihak Syarikat secara bertulis adalah lebih tanpa memperoleh persetujuan pihak Syarikat secara bertulis maka sekiranya berlaku kerosakan, tiada liabiliti dilampirkan kepada pihak Syarikat berkenaan perkara tersebut. Jika pihak Syarikat tidak boleh meluluskan pengubahsuaian yang dicadangkan perlindungan Takaful boleh dibatalkan dan pihak Syarikat akan mengembalikan kepada Peserta Takaful sebahagian daripada kadar Sumbangan Takaful atau pembaharuan Sumbangan Takaful yang sepadan dengan Tempoh Takaful yang belum tamat.

5. PEMBERITAHUAN TUNTUTAN

Sekiranya berlaku sebarang kejadian yang mungkin menimbulkan tuntutan di bawah Sijil Takaful ini Peserta Takaful hendaklah:

- (a) dengan serta-merta memberitahu pihak Syarikat melalui telefon atau teleks serta melalui surat yang memberi petunjuk tentang sifat dan tahap kerugian atau kerosakan.
- (b) mengambil segala langkah yang munasabah dalam kuasanya untuk mengurangkan atau menubuhkan takat apa-apa gangguan atau campur tangan dengan perniagaan atau mengelak atau mengurangkan kerugian yang terhasil daripadanya.
- (c) mengekalkan bahagian yang rosak atau tidak berfungsi dan menjadikan mereka tersedia untuk diperiksa oleh pegawai atau juruukur pihak Syarikat.
- (d) memberi semua maklumat dan apa-apa bukti dokumentari sebagaimana yang mungkin dikehendaki oleh pihak Syarikat.
- (e) memaklumkan kepada pihak berkuasa Polis dalam hal kerugian atau kerosakan yang disebabkan oleh kecurian, pecah rumah atau perbuatan niat jahat.

Pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab ke atas sebarang kehilangan atau kerosakan yang mana tiada notis diterima oleh pihak Syarikat dalam tempoh empat belas (14) hari selepas kejadian.

Peserta Takaful hendaklah mengambil segala langkah yang praktikal termasuk di dalam hal barang-barang yang hilang atau dicuri atau kerosakan yang disengajakan dengan memberi notis dengan segera kepada

pihak polis untuk mendapatkan semula apa-apa harta yang hilang dan dalam kes kecurian atau kerosakan yang sengaja untuk mengesan orang yang bersalah dan mendakwa orang tersebut dengan perbelanjaan ditanggung oleh pihak Syarikat. Peserta Takaful tidak boleh membaiki, menggantikan, membuat rundingan, membayar, menyelesaikan, mengakui atau menolak apa-apa tuntutan di bawah Sijil Takaful tanpa kebenaran bertulis pihak Syarikat. Peserta Takaful dalam apa-apa hal tidak berhak untuk meninggalkan mana-mana harta kepada pihak Syarikat sama ada telah diambil milik oleh pihak Syarikat atau tidak.

6. PELEPASAN PENERIMAAN

Pembayaran sebarang amaun yang dibayar atau dibuat oleh pihak Syarikat akan dianggap sebagai pelepasan tanggungan yang sah kepada pihak Syarikat dan akan membebaskan pihak Syarikat daripada sebarang tuntutan atau permintaan yang berkaitan dengannya.

7. PURATA

Apabila Amaun Perlindungan diisytiharkan tertakluk kepada purata sekiranya harta yang dilindungi pada masa kerugian atau kerosakan menjadi terkumpul yang mempunyai nilai yang lebih besar daripada Amaun Perlindungan maka Peserta Takaful akan dianggap sebagai pengendali Takaful sendiri bagi perbezaan tersebut dan hendaklah menanggung perkongsian bagi kerugian atau kerosakan yang sewajarnya.

8. PEMBAHARUAN

Jika mana-mana bahagian Sumbangan Takaful pembaharuan adalah berdasarkan kepada anggaran yang diberikan oleh Peserta Takaful hendaklah menyimpan rekod yang tepat yang mengandungi semua butir-butir yang berkaitan dan hendaklah membenarkan pihak Syarikat untuk memeriksa rekod itu. Peserta Takaful hendaklah dalam tempoh satu (1) bulan selepas tarikh permintaan memberikan maklumat seperti yang dikehendaki oleh pihak Syarikat. Sumbangan Takaful pembaharuan sesudah itu hendaklah diselaraskan.

9. PEMINDAHAN KEPENTINGAN

Pihak Syarikat tidak terikat untuk menerima notis apa-apa pemindahan yang berkepentingan dan tiada apa-apa yang terkandung di sini memberikan apa-apa hak terhadap pihak Syarikat kepada mana-mana orang selain daripada Peserta Takaful kecuali kepada penerima pindahan yang diluluskan oleh pihak Syarikat.

10. SUBROGASI

Pihak Syarikat berhak untuk melaksanakan di atas nama Peserta Takaful dan bagi pihak Peserta Takaful:

- (a) pengendalian penuh, kawalan dan penyelesaian apa-apa prosiding;
- (b) mendapatkan kembali pampasan atau gantirugi dari mana-mana pihak ketiga berkenaan apa-apa yang dilindungi di bawah Sijil Takaful ini.

di atas perbelanjaan dan manfaat pihak Syarikat sendiri.

11. PENIMBANGTARAAN

Jika terdapat apa-apa pertelingkahan yang timbul mengenai jumlah kerugian dan kerosakan di antara Peserta Takaful dan pihak Syarikat, pertelingkahan sedemikian hendaklah dirujuk kepada seorang Penimbang Tara yang dilantik secara bertulis oleh Peserta Takaful dan pihak Syarikat. Jika Peserta Takaful dan pihak Syarikat tidak mencapai persetujuan dengan seorang Penimbang Tara tunggal, dalam tempoh dua (2) bulan apabila dikehendaki secara bertulis untuk berbuat demikian, maka pihak Peserta Takaful dan pihak Syarikat layak untuk melantik Penimbang Tara masing-masing dan hendaklah melantik seorang Wasit untuk mempengerusikan mesyuarat tersebut. Walau bagaimanapun, satu pihak adalah bebas untuk melantik seorang Penimbang Tara tunggal sekiranya pihak yang satu lagi gagal untuk melantik seorang Penimbang Tara dalam masa dua (2) bulan setelah menerima notis secara bertulis untuk melantik seorang Penimbang Tara yang lain.

Kos timbangtara dan anugerah hendaklah diputuskan oleh Penimbang Tara atau Wasit yang membuat anugerah.

Peserta Takaful dan pihak Syarikat dengan jelas bersetuju bahawa anugerah oleh Penimbang Tara atau Wasit hendaklah diperolehi terlebih dahulu sebelum Peserta Takaful boleh memulakan prosiding guaman terhadap pihak Syarikat.

12. PENIPUAN

Jika tuntutan dibuat oleh atau bagi pihak Peserta Takaful yang berkenaan dengan mana-mana penipuan atau jika sebarang pengisytiharan palsu dibuat atau digunakan untuk menyokong permohonan itu semua manfaat di bawah Sijil Takaful ini akan terbatal.

13. TAKAFUL/INSURANS LAIN

Jika pada masa apa-apa tuntutan timbul di bawah Sijil Takaful ini ada mana-mana Takaful/insurans lain yang melindungi kerugian, kerosakan atau liabiliti, pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab untuk membayar atau menyumbang lebih daripada perkadaran setimpal bagi apa-apa tuntutan bagi kehilangan, kerosakan atau liabiliti.

14. PEMBATALAN

Sijil Takaful ini boleh ditamatkan pada bila-bila masa atas permintaan Peserta Takaful, di mana pihak Syarikat akan membayar wang pulangan Sumbangan Takaful mengikut kaedah pro rata untuk tempoh yang belum luput. Takaful di bawah Sijil Takaful ini juga boleh ditamatkan atas sebarang sebab menurut pilihan pihak Syarikat dengan menghantar notis empat belas (14) hari melalui surat berdaftar kepada Peserta Takaful di alamat terakhir yang diketahui. Dalam keadaan ini, pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab untuk membayar balik kerugian-kerugian yang tertanggung seperti yang dijelaskan sebelum ini. Tiada pulangan Sumbangan Takaful dibenarkan jika ada sebarang tuntutan di bawah Sijil Takaful ini.

Nota: Caj pengurusan sebanyak RM10.00 akan dikenakan sekiranya pembatalan dibuat atas permintaan Peserta Takaful.

15. PERBELANJAAN

Pihak Syarikat akan menanggung semua perbelanjaan operasinya. Peserta Takaful akan menanggung perbelanjaan yang berkaitan yang melibatkan kepentingan mereka seperti yang dibenarkan oleh pihak berkuasa.

16. PERUNTUKAN SUMBANGAN TAKAFUL

Pembayaran Sumbangan Takaful oleh Peserta Takaful seperti yang diterangkan di dalam Jadual akan dimasukkan ke dalam GRIA di mana pihak Syarikat diberi kuasa untuk mengurus mengikut prinsip Wakalah sebagaimana yang ditakrif oleh pihak Syarikat dan berlandaskan prinsip Syariah. Pihak Syarikat akan mengenakan yuran Wakalah sekali gus pada permulaan tempoh Sijil Takaful berkuat kuasa sehingga 40% daripada Sumbangan Takaful dan baki Sumbangan Takaful akan ditempatkan di dalam Dana Risiko sebagai Tabarru' bagi membantu Peserta Takaful lain yang ditimpa musibah.

17. LEBIHAN

Pada setiap akhir tahun kewangan, Aktuari akan menilai kedudukan lebihan di dalam Dana Risiko, untuk memelihara kemampunan dana untuk jangka panjang. Pihak Syarikat akan mengenakan Caj Pengurusan Lebihan (SAC) sebanyak 50% daripada lebihan boleh-agih kasar dari Dana Risiko pada setiap akhir tahun kewangan. Walau bagaimanapun, Pihak Syarikat boleh, mengenakan caj SAC kurang daripada 50% daripada lebihan boleh-agih kasar mengikut budi bicara dan kesesuaian.

Sebarang lebihan boleh-agih bersih (selepas ditolak SAC) daripada Dana Risiko akan diperuntukkan seluruhnya (100%) kepada Peserta Takaful. Sekiranya jumlah untuk Peserta Takaful kurang daripada had yang diperuntukkan, maka jumlah berkenaan akan terus disimpan di dalam Dana Risiko atau didermakan kepada badan amal bagi pihak Peserta Takaful. Kedua-dua had yang diperuntukkan dan pengurusan jumlah berkenaan adalah seperti yang di nyatakan di dalam Polisi Pengagihan Lebihan.

Sebarang kekurangan dalam Dana Risiko akan dibiayai melalui pinjaman tanpa faedah (Qard) daripada Dana Pemegang Saham. Caj ke atas pembiayaan ini hendaklah diambil kira terlebih dahulu bila mana lebihan diperolehi pada masa hadapan.

Jika defisit di dalam Dana Risiko berlaku akibat dari kecuaiian pihak Syarikat, maka menjadi tanggungjawab pihak Syarikat untuk memastikan dana tersebut stabil melalui kaedah pindahan tanpa syarat (outright transfer) dan tidak dianggap sebagai pendahuluan melalui Qard.

18. UNDANG-UNDANG

Sijil Takaful ini termasuk semua Borang Cadangan dan Jadual adalah tertakluk kepada garis panduan Bank Negara Malaysia atau perundangan subsidiari lain, peraturan, arahan atau perintah daripada penguasa peraturan lain.

PENGECUALIAN

Sijil Takaful ini tidak melindungi:

1. haus dan lusuh, kakisan, karat atau kemerosotan secara beransur-ansur kerana keadaan sekeliling atau sebaliknya.
2. kerugian atau kerosakan yang timbul daripada perbuatan sengaja atau kecuaiian melampau Peserta Takaful.
3. kerugian, kerosakan atau liabiliti yang disebabkan secara langsung atau tidak langsung oleh atau menerusi atau akibat daripada mana-mana kejadian yang berikut iaitu:
 - (a) peperangan, serangan, perbuatan musuh asing, permusuhan atau operasi seakan peperangan (sama ada peperangan diisytiharkan atau tidak), perang saudara atau tindakan keganasan;
 - (b) pemberontakan, rusuhan, kekecohan awam, mogok, sekat-masuk kerja, kekecohan buruh, perbuatan orang-orang yang beroperasi bagi pihak atau yang berkaitan dengan mana-mana organisasi politik, tentera atau peningkatan popular, penderhakaan, pemberontakan, revolusi, ketenteraan atau kuasa rampasan, undang-undang tentera atau keadaan pengepungan atau mana-mana peristiwa atau sebab yang menentukan pengisytiharan atau pengekalan undang-undang tentera atau keadaan pengepungan;
 - (c) disebabkan oleh perampasan, rekuisisi atau kemusnahan atau kerosakan kepada harta dengan perintah 'jure de' Kerajaan atau 'de facto' atau mana-mana Pihak Berkuasa Awam, Perbandaran atau Negara Tempatan atau kawasan di mana harta itu terletak.

Apa-apa kerugian atau kerosakan yang berlaku semasa kewujudan keadaan yang luar biasa (sama ada fizikal atau sebaliknya) yang disebabkan oleh atau menerusi atau akibat, secara langsung atau tidak langsung, mana-mana satu daripada kejadian tersebut dan hendaklah disifatkan sebagai kerugian atau kerosakan yang tidak dilindungi oleh Sijil Takaful ini, kecuali Peserta Takaful membuktikan bahawa kerugian atau kerosakan tersebut berlaku secara berasingan daripada kewujudan keadaan yang luar biasa tersebut.

Dalam prosiding tindakan, guaman atau lain-lain apabila pihak Syarikat mendakwa bahawa oleh sebab peruntukan dalam Syarat ini, apa-apa kerugian atau kerosakan tidak dilindungi oleh Sijil Takaful ini membuktikan bahawa kerugian atau kerosakan tersebut dilindungi hendaklah terletak pada Peserta Takaful.

4. (a) Kerugian atau kemusnahan atau kerosakan kepada apa-apa harta sekalipun atau apa-apa kerugian atau perbelanjaan walau apa pun akibat yang timbul atau apa-apa kerugian turutan,
- (b) sebarang liabiliti undang-undang walau apa pun sifatnya, secara langsung atau tidak langsung disebabkan atau diakibatkan oleh atau timbul daripada sinaran pengionan atau pencemaran melalui radio-aktiviti dari apa-apa bahan api nuklear atau daripada apa-apa bahan buangan nuklear atau daripada pembakaran bahan api nuklear. Untuk tujuan Pegecualian ini sahaja, pembakaran hendaklah termasuk apa-apa proses yang mampan diri pembelahan nuklear.
5. apa-apa kerugian, kemusnahan, kerosakan atau liabiliti undang-undang secara langsung atau tidak langsung disebabkan atau diakibatkan oleh atau timbul daripada bahan senjata nuklear.

SIJIL TAKAFUL INI DAN SEMUA SYARAT HENDAKLAH DITELITI SEBAIK SAHAJA DITERIMA OLEH PESERTA TAKAFUL DAN JIKA TERDAPAT SEBARANG KESILAPAN HENDAKLAH DIKEMBALIKAN DENGAN SEGERA UNTUK PEMBETULAN. DAN LANGGANAN YANG BERTERUSAN OLEH PESERTA TAKAFUL TERHADAP PELAN PERLINDUNGAN TAKAFUL INI DIANGGAP SEBAGAI PENERIMAAN DAN PERSETUJUAN PESERTA TAKAFUL UNTUK DIIKAT DAN MEMAHAMI TERMA-TERMA DAN SYARAT-SYARAT SIJIL TAKAFUL INI.

NOTIS PENTING

Kami amat prihatin dengan perkhidmatan yang kami berikan kepada pelanggan kami, dan adalah menjadi tanggungjawab kakitangan kami untuk memberikan perkhidmatan yang terbaik kepada pelanggan kami. Sekiranya terdapat sebarang kekurangan di pihak kami, sila utarakan kepada kami melalui:

**Jabatan Pengurusan Perhubungan Pelanggan,
Takaful Ikhlas General Berhad,
IKHLAS Point, Tower 11A, Avenue 5, Bangsar South,
No. 8 Jalan Kerinchi, 59200 Kuala Lumpur.**

Tel: +603-27239696
Faks: +603-27239998
Emel: complaints@takaful-ikhlas.com.my

Untuk notis undang-undang yang perlu diserahkan secara terus atau mana-mana surat rasmi, sila hantarkan ke:

**Takaful Ikhlas General Berhad,
IKHLAS Point, Tingkat 9, Menara 11A, Avenue 5, Bangsar South,
No. 8, Jalan Kerinchi, 59200 Kuala Lumpur.**

Untuk perhatian: Presiden dan Ketua Pegawai Eksekutif

Kami akan memastikan masalah anda dikaji secara komprehensif. Namun, sekiranya masih wujud ketidakpuasan hati, sila kemukakan permasalahan anda kepada jabatan berikut untuk siasatan terhadap amalan pasaran yang tidak adil oleh Pengendali Takaful / pihak Syarikat Insurans.

<p>Ombudsman Perkhidmatan Kewangan (664393P) Tingkat 14, Blok Utama, Menara Takaful Malaysia, No 4, Jalan Sultan Sulaiman 50000 Kuala Lumpur. Tel : +603-2272 2811 Faks : +603-2274 1577 Emel : enquiry@ofs.org.my Laman sesawang : www.ofs.org.my</p>	<p>Contact Centre (BNMTELELINK) Laman Informasi Nasihat dan Khidmat (LINK) Bank Negara Malaysia Peti Surat 10922 50929 Kuala Lumpur Tel : 1-300-88-5465 (1-300-88-LINK) Faks : +603-21741515 Emel: bnmtelelink@bnm.gov.my</p>
---	--

WARANTI-WARANTI/ FASAL-FASAL

Waranti-waranti atau fasal-fasal berikut hanya sah bagi Sijil Takaful ini sekiranya ia dinyatakan secara khusus dalam Jadual dan adalah tertakluk selainnya pada terma-terma Sijil Takaful ini.

1. WARANTI PENYELENGGARAAN

Jaminan oleh Peserta Takaful bahawa perjanjian hendaklah disimpan sepanjang berkuat kuasanya Tempoh Takaful dan bahawa tiada perubahan dalam terma perjanjian ini dibuat tanpa kebenaran bertulis pihak Syarikat padanya telah diperolehi.

2. WARANTI SUMBANGAN TAKAFUL

Ia adalah asas dan syarat khas mutlak Sijil Takaful ini bahawa Sumbangan Takaful tertunggak mestilah dibayar dan diterima oleh pihak Syarikat dalam tempoh tiga puluh (30) hari dari tarikh permulaan/ Endorsmen/ pembaharuan Sijil Takaful ini.

Jika syarat ini tidak dipatuhi maka kontrak ini dibatalkan secara automatik dan pihak Syarikat berhak diberikan Sumbangan Takaful pro-rata dalam tempoh mereka menanggung risiko.

Jika Sumbangan Takaful yang dibayar selaras dengan jaminan diterima oleh ejen yang diberi kuasa oleh pihak Syarikat, pembayaran dianggap diterima oleh pihak Syarikat bagi tujuan jaminan ini dan tanggungan membuktikan bahawa Sumbangan Takaful yang perlu dibayar telah diterima oleh seseorang, termasuk ejen Takaful, yang tidak diberi kuasa untuk menerima Sumbangan Takaful yang diambil ke atas pihak Syarikat.

Selainnya tertakluk kepada terma dan syarat-syarat Sijil Takaful ini.

3. NO.005 – FASAL TARIKH PENGIKTIRAFAN

Bagi maksud Fasal ini ungkapan peralatan elektronik hendaklah bermaksud mana-mana komputer atau peralatan lain atau sistem untuk menyimpan pemprosesan atau mendapatkan semula data dan hendaklah termasuk tetapi tidak terhad kepada mana-mana syarikat perkakasan komputer atau perisian, media, mikrochip, litar bersepadu atau peranti yang serupa.

Sijil Takaful ini tidak melindungi kerugian atau kerosakan, mahupun apa-apa gangguan atau campur tangan dengan Perniagaan secara langsung atau tidak langsung disebabkan oleh atau kegagalan atau ketidakupayaan mana-mana Peralatan Elektronik, sama ada ia harta Peserta Takaful atau tidak, dan sama ada berlaku sebelum, semasa atau selepas tahun 2000

- i) mengiktiraf dengan betul mana-mana tarikh sebagai tarikh kalendar sebenar.
- ii) untuk mendapatkan, menyimpan atau mengekalkan atau untuk memanipulasi menterjemah dengan betul atau memproses apa-apa data atau maklumat atau perintah atau arahan, kesan menganggap mana-mana tarikh melainkan sebagai tarikh kalendar sebenar.
- iii) untuk mendapatkan, menyimpan atau mengekalkan atau memproses apa-apa data dengan betul sebagai kesan daripada pengendalian apa-apa arahan yang telah diprogram ke dalam mana-mana peralatan elektronik sebagai arahan yang menyebabkan kehilangan data atau ketidakupayaan untuk menyimpan atau mengekalkan atau memproses data tersebut dengan betul semasa atau selepas mana-mana tarikh.

Fasal ini tidak boleh mengetepikan kerugian atau kerosakan atau gangguan yang terhasil daripada peril yang dinyatakan. Peril yang dinyatakan adalah bermaksud kebakaran, kilat, letupan, kesan daripada pesawat udara atau kenderaan, objek yang gagal, ribut taufan, hurikan, siklon, taufan, rusuhan, mogok, kekecohan awam, vandalisme, kerosakan berniat jahat, gempa bumi, letusan gunung berapi, banjir, pecahan atau limpahan air tangki atau paip, penenggelaman dan tanah runtuh dan pembakaran terbuka.

Dengan syarat bahawa di mana kerugian atau kerosakan sedemikian, atau gangguan atau campur tangan dalam perniagaan, yang tidak dikecualikan, terjadi sendiri akibat daripada peril yang dinyatakan, pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab bagi apa-apa amaun kerugian akibat daripada gangguan atau campur tangan di mana gangguan atau campur tangan adalah hasil daripada ketidakupayaan peralatan elektronik yang berterusan, mengiktiraf dengan betul mana-mana tarikh sebagai tarikh kalendar sebenar, atau untuk menyimpan atau mengekalkan atau memproses dengan betul apa-apa data seperti yang disebut terdahulu, selepas harta benda berkenaan yang hilang atau musnah telah diganti atau harta yang rosak berkenaan telah dibaiki.

Selainnya tertakluk kepada terma dan syarat-syarat Sijil Takaful ini.

4. FASAL PELARASAN MASA (FASAL 72 JAM)

Walau apa pun jua yang berlawanan yang terkandung di dalam Sijil Takaful ini, dipersetujui bahawa apa-apa kerugian atau kerosakan kepada harta Peserta Takaful yang timbul dalam mana-mana tempoh tujuh puluh dua (72) jam berturut-turut, disebabkan oleh taufan atau ribut, ribut taufan, banjir, atau gempa bumi hendaklah disifatkan sebagai peristiwa tunggal dan oleh itu merupakan satu kejadian dengan mengira deduktibel yang disediakan di sini. Bagi tujuan peruntukan yang terdahulu dalam mana-mana tempoh tujuh puluh dua (72) jam. Hendaklah diputuskan mengikut budi bicara Peserta Takaful yang difahami dan dipersetujui, bagaimanapun, adalah tidak bertindih dalam mana-mana antara dua atau tempoh lebih daripada tujuh puluh dua (72) jam itu, dalam kejadian kerosakan yang berlaku sepanjang tempoh yang berlanjutan.

Selainnya tertakluk kepada terma dan syarat-syarat Sijil Takaful ini.

5. FASAL PERALATAN USANG

Walau apa pun jua yang berlawanan yang terkandung dalam Sijil Takaful ini, liabiliti pihak Syarikat terhadap data peralatan pemprosesan elektronik, pengilangan yang telah dihentikan, atau alat ganti yang mana tidak lagi boleh didapati (peralatan usang), adalah terhad kepada tempoh gangguan perniagaan yang akan timbul jika model semasa dari jenis data sistem memproses daripada prestasi yang sama dibaiki atau diganti.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

6. FASAL PENAMBAHAN SEMULA AMAUN PERLINDUNGAN AUTOMATIK

Walau apa pun apa-apa jua yang berlawanan yang terkandung di dalam Sijil Takaful ini, sebagai balasan Peserta Takaful mengaku janji untuk membayar Sumbangan Takaful tambahan pada kadar yang dipersetujui ke atas jumlah kerugian yang dikira atas asas pro-rata dari tarikh kerugian itu, tamat Tempoh takaful, adalah dipersetujui bahawa sekiranya berlaku kerugian, perlindungan Takaful di bawah ini hendaklah dikekalkan berkuat kuasa bagi jumlah penuh Amaun Perlindungan.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

7. FASAL TAKAFUL BERSAMA

Adalah dengan ini diisytiharkan dan dipersetujui walau apa jua yang terkandung di dalam Sijil Takaful, atau pengendorsan ke atasnya yang berlawanan merujuk kepada "Syarikat" hendaklah disifatkan sebagai Syarikat berikut yang bersetuju untuk bahagian individu yang ditetapkan terhadap namanya tertakluk kepada

terma, pengecualian dan syarat-syarat yang dinyatakan atau yang disertakan atau diendorkan, jika semasa Tempoh Takaful yang dinyatakan dalam Jadual, Peserta Takaful hendaklah mengekalkan kerugian atau kerosakan dalam kejadian yang diperuntukkan oleh Sijil Takaful ini membayar ganti rugi kepada Peserta Takaful mengikut cara yang diterangkan di sini:

Syarikat

Perkadaran

...seperti yang dilampirkan dalam Jadual....

Adalah selanjutnya diisytiharkan dan dipersetujui walau apa pun apa-apa jua yang terkandung yang berlawanan yang menerajui bersama-syarikat Takaful, yang berkuasa untuk menandatangani resit pembaharuan Sijil Takaful/ Endorsmen.

Bagi semua maksud dan tujuan Sijil Takaful ini hendaklah berkuat kuasa seolah-olah setiap Takaful/insurans yang tersebut di atas telah mengeluarkan suatu perakuan yang berasingan untuk bahagian individu ke atas Amaun Perlindungan.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

8. FASAL KANDUNGAN LAIN

Adalah dipersetujui bahawa istilah "Kandungan Lain" setakat ini kerana mereka yang tidak dilindungi adalah termasuk:-

- a) Wang dan setem yang tidak khusus dilindungi bagi jumlah yang tidak melebihi RM500.00 berkenaan dengan kerugian sesiapa.
- b) Dokumen, manuskrip dan buku-buku perniagaan tetapi hanya untuk nilai barangan seperti alat tulis, bersama-sama dengan kos kerja kerani yang dipanjangkan di dalam penulisan, dan bukan untuk nilai kepada Peserta Takaful maklumat yang terkandung di dalamnya dan bagi amaun yang tidak melebihi RM500.00 berkenaan kerugian mana-mana satu.
- c) Corak, model, acuan, pelan dan reka bentuk, bagi jumlah tidak melebihi RM500.00 berkenaan kerugian mana-mana satu.
- d) Peralatan sikal pekerja, pakaian, peralatan dan lain-lain barangan peribadi bagi jumlah tidak melebihi RM500.00 berkenaan kerugian mana-mana satu.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

9. FASAL SEWA BELI

Adalah dengan ini difahami dan dipersetujui bahawa "syarikat sewa beli yang dinamakan dalam Jadual" (selepas ini dirujuk sebagai Pemilik) adalah pemilik harta yang dilindungi di bawah Seksyen 1 dan / atau 2 dan bahawa harta itu adalah tertakluk Perjanjian Sewa Beli yang dibuat antara pemilik sebagai satu pihak dan Peserta Takaful bahagian lain. Adalah selanjutnya difahamkan dan dipersetujui bahawa apa-apa bayaran yang dibuat berkenaan dengan kehilangan atau kerosakan (yang kerugian atau kerosakan tersebut tidak dipulihkan dengan pembaikan, pengembalian semula atau penggantian) di bawah terma-terma Sijil Takaful ini hendaklah dibuat kepada pemilik selagi mereka adalah pemilik harta dan penerimaan oleh mereka hendaklah merupakan pelepasan penuh dan muktamad kepada pihak Syarikat berhubung dengan kerugian atau kerosakan sedemikian.

Adalah difahami dan dipersetujui bahawa walau apa pun mana-mana peruntukan di dalam Perjanjian Sewa Beli yang berlawanan Sijil Takaful ini dikeluarkan kepada Peserta Takaful/ Penyewa sebagai pihak prinsipal dan bukan sebagai ejen atau pemegang amanah bagi pemilik dan apa-apa di sini boleh ditafsirkan sebagai membentuk Peserta Takaful, sebagai ejen atau pemegang amanah bagi pemilik, atau sebagai suatu penyerahan hak (samada di sisi undang-undang atau ekuiti) oleh Peserta Takaful kepada pemilik akan hak manfaat dan tuntutan di bawah Sijil Takaful ini.

la akhirnya difahami dan dipersetujui bahawa Peserta Takaful tidak boleh menyerahhkan hak manfaat dan tuntutan itu di bawah Sijil Takaful ini tanpa terlebih dahulu mendapat keizinan secara bertulis pihak Syarikat.

Fasal bukan-Pembatalan

Dan seterusnya dipersetujui bahawa pembatalan Sijil Takaful tidak boleh dilaksanakan oleh Peserta Takaful kecuali pemberitahuan terlebih dahulu kepada Pemilik secara bertulis memberi notis empat belas (14) hari ke alamat terakhir yang diketahui pemilik.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

10. MEMORANDUM PAJAKAN

Adalah dengan ini difahami dan dipersetujui bahawa "syarikat pemajakan yang dinamakan dalam Jadual" (kemudian daripada ini disebut sebagai pemberi pajak) adalah pemilik harta yang dilindungi di bawah Seksyen 1 dan / atau 2 dan bahawa harta itu adalah subjek Perjanjian Pajak yang dibuat antara pemberi pajak sebagai satu pihak dan Peserta Takaful bahagian lain dan ia selanjutnya difahamkan dan dipersetujui bahawa pemberi pajak berminat dalam mana-mana wang yang tetapi bagi pengendorsan ini mungkin dibayar kepada Peserta Takaful di bawah Sijil Takaful ini berkenaan dengan kehilangan atau kerosakan kepada harta (yang kerugian atau kerosakan tidak dipulihkan dengan pembaikan, pengembalian semula atau penggantian di bawah terma Sijil Takaful) dan wang sedemikian hendaklah dibayar kepada pemberi pajak selagi mereka adalah empunya harta tersebut dan penerimaan oleh mereka hendaklah penuh dan pelepasan terakhir kepada Syarikat berhubung dengan kerugian atau kerosakan sedemikian. Simpan oleh pengendorsan ini nyata bersetuju apa-apa di sini akan mengubah atau menjejaskan hak dan liabiliti Peserta Takaful atau Syarikat masing-masing di bawah atau berkaitan dengan Sijil Takaful ini

Fasal bukan-Pembatalan

Dan seterusnya dipersetujui bahawa pembatalan Sijil Takaful tidak boleh dilaksanakan oleh Peserta Takaful kecuali pemberitahuan terlebih dahulu kepada pemberi pajak yang secara bertulis memberi notis empat belas (14) hari notis ke alamat terakhir yang diketahui bagi pemberi pajak.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

11. FASAL PENJENISAN

"Bagi tujuan menentukan jika perlu butiran (ruang tajuk) di bawah mana-mana peralatan dilindungi, Syarikat bersetuju untuk menerima penetapan di bawah harta itu manakah yang dimasukkan dalam buku Peserta Takaful.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

12. FASAL PEMINDAHAN DALAMAN

Adalah difahami dan dipersetujui bahawa sekiranya penyingkiran peralatan dari satu bangunan ke tempat lain di mana-mana situasi dinyatakan dan secara tidak sengaja tidak dinasihatkan untuk Syarikat Takaful mengenai peralatan itu shall diteruskan sewaktu pemindahan, pelarasan sewajarnya ke atas jumlah yang dilindungi dan Sumbangan Takaful dibuat dari tarikh penghapusan itu secepat kesilapan tersebut diketahui.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

13. FASAL PENYIMPANAN SEMENTARA

Peralatan yang dilindungi di bawah Sijil Takaful ini dilindungi sementara disimpan buat sementara di mana-mana di Malaysia dan Singapura DENGAN SYARAT bahawa :-

- a) tempoh penyimpanan sementara tidak boleh melebihi enam puluh (60) hari.
- b) liabiliti pihak Syarikat adalah terhad kepada 10% dari Amaun Perlindungan di setiap Bahagian masing-masing atau RM20,000.00 dalam agregat yang mana lebih rendah bagi peralatan yang dilindungi di bawah fasal ini.
- c) pihak Syarikat tidak akan bertanggungjawab terhadap sebarang kehilangan atau kerosakan kepada peralatan manakala dalam transit (termasuk proses memuatkan dan memunggah bersampingan transit tersebut).
- d) perlindungan Takaful ini tidak terpakai kepada harta setakat yang ia sebaliknya dilindungi juga tidak memohon kepada kenderaan motor dan casis motor berlesen untuk kegunaan jalan raya atau digunakan di atas jalan raya seperti yang ditakrifkan dalam Pengangkutan Jalan 1987 (termasuk aksesori atasnya).

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

14. FASAL PEMINDAAN DAN PEMBAIKAN

Adalah dipersetujui bahawa pekerja dibenarkan berada pada atau kira-kira premis di situasi/ premis yang disebut dalam Jadual di sini dirujuk kepada yang mengandungi harta dilindungi menjalankan pengubahan dan pembaikan tanpa menjejaskan kepada terma perlindungan Takaful ini dengan syarat bahawa perdagangan, pembuatan, jenis pekerjaan dan/atau pembinaan premis kekal tidak berubah.

Selainnya tertakluk kepada terma, syarat-syarat dan had-had Sijil Takaful ini.

15. CUKAI

Sebarang sumbangan, yuran dan wang lain yang dibayar di bawah Sijil Takaful ini tertakluk kepada cukai, levi atau caj yang dikenakan oleh mana-mana pihak berkuasa di Malaysia kecuali dinyatakan sebaliknya.